

2019 冠狀病毒病預防措施 Preventive Measures for COVID-19

在本年六月至九月期間，本港疫情相對反覆，承建商因此採取相關防疫措施，包括：(一)每周為工地人員進行最少三次快速抗原測試，以達至「早發現、早隔離、早治療」的目標；(二)於員工用餐區添置抽風系統，保持空氣流通，減低傳染機會；(三)根據建造業議會最新指引，執行「疫苗通行證」要求，自本年 5 月 31 日起，除獲豁免人士外，所有工地人員均須已接種三劑新冠疫苗才可進入工地。

During June to September 2022, the development of COVID-19 was volatile. The contractor had implemented corresponding anti-epidemic measures including (1) arrangement of Rapid Antigen Test (RAT) for site staff and workers at least 3 times per week in order to achieve "early identification, early isolation and early treatment"; (2) installation of additional ventilation system to maintain ventilation and minimize the risk of COVID-19 spreading in the staff dining area; (3) implementation of the "Vaccine Pass" requirement in accordance with the latest guidelines issued by the Construction Industry Council that all construction workers and site personnel, except exempted persons, must have received three doses of COVID-19 vaccine to enter construction sites with effect from 31 May 2022.



承辦商每周為工地人員進行最少三次快速抗原測試，以達至「早發現、早隔離、早治療」的目標

The contractor arranges RAT for site staff and workers at least 3 times per week in order to achieve "early identification, early isolation and early treatment".

如對工程有任何查詢或意見，請聯絡：
Should you have any enquiries or comments in relation to the Redevelopment Project, please contact:

瑪麗醫院規劃及發展組 Planning & Commissioning Team, Queen Mary Hospital
電郵 Email: qmh_redevelopment@ha.org.hk 電話 Telephone: 2255 3926

瑪麗醫院重建計劃網站 QMH Redevelopment Project Website: <http://www3.ha.org.hk/qmh/redevelopment/>



瑪麗醫院 重建計劃通訊

2022年10月 / Oct 2022



主要工程進度 Progress of Main Works

新大樓的上蓋結構工程繼續如期進行，承建商於2022年9月大致完成地下低層四樓至十四樓的主結構。按現時的施工進度，新大樓預計可按原訂計劃於2024年落成。

The superstructure works of the New Block are in progress. The contractor has substantially completed the superstructure works of LG4 (Lower Ground 4) to 14/F in September 2022. According to the current construction progress, the New Block is expected to be completed in 2024 as originally planned.

工地鳥瞰圖
Bird view of the construction site



防治蚊患措施 Enhancement for Mosquito Control

近月本港曾出現瘧疾輸入個案，加上正值雨季，承建商持續加強防蚊及滅蚊措施，以防治蚊患及減低蚊傳疾病。日常措施包括清除積水、放置蚊沙、噴灑滅蚊幼蟲劑、霧化處理、清除雜草以及設置捕蚊器等。

此外，承建商特別成立了滅蚊專責隊伍，定期巡查工地範圍，檢視蚊患黑點並作出相應調整。承建商更引入追蹤系統以監察及確保專責人員定期巡查。

設置捕蚊器 Installation of mosquito trapping devices



定期清除積水 Regular removal of stagnant water



定期清除雜草 Regular clearance of weed



In view of the recent imported cases of malaria and the wet season, the contractor has continuously enhanced mosquito control measures for prevention of mosquito infestation and the spread of mosquito-borne diseases. Regular measures include removal of stagnant water, application of larvicides and fogging, clearance of weed and installation of mosquito trapping devices.

In addition, a special anti-mosquito team has been formed to conduct regular site inspections and the team would continuously review the black spots of mosquito infestations. The contractor has also adopted a tracking tag system to monitor and ensure that the inspections have been conducted regularly by designated site staff.